
Uchwała Nr 36/15
Sejmiku Województwa Mazowieckiego

z dnia  20 kwietnia 2015 r.

w sprawie określenia ogólnej  powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku  
i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w roku 2015 w województwie
mazowieckim

Na podstawie art. 18 pkt 1 i pkt 20, art. 89 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca
1998 r. o samorządzie województwa (Dz. U. z 2013 r. poz. 596, z późn. zm.1)) oraz
art.  46  ust.  8  ustawy  z  dnia  29  lipca  2005  r.  o  przeciwdziałaniu  narkomanii  
(Dz. U. z 2012 r. poz. 124 oraz z 2015 r. poz. 28) – uchwala się, co następuje:

§ 1.

1. Określa  się  ogólną  powierzchnię  przeznaczoną  na  obszarze  województwa
mazowieckiego pod uprawy maku niskomorfinowego w roku 2015 na 4,78 ha.

2. Ustala się następującą rejonizację upraw maku niskomorfinowego w roku 2015 -
Gmina Sanniki – 4,78 ha.

3. W roku 2015 w województwie mazowieckim nie ustala  się  powierzchni  upraw
maku innego niż niskomorfinowy.

§ 2.

1. Określa  się  ogólną  powierzchnię  przeznaczoną  na  obszarze  województwa
mazowieckiego pod uprawy konopi włóknistych w roku 2015 na 136,52 ha.

2. Ustala się następującą rejonizację upraw konopi włóknistych w roku 2015: 
1) Gmina Klwów – 4 ha;
2) Gmina Liw – 0,5 ha;
3) Gmina Mszczonów – 26 ha;
4) Gmina Nadarzyn – 3 ha;
5) Gmina Nasielsk – 5 ha;
6) Gmina Płock – 4 ha;
7) Miasto Płońsk – 0,02 ha;
8) Gmina Siedlce – 15 ha;
9) Gmina Stoczek – 10 ha;
10) Gmina Tłuszcz – 1 ha;
11) Gmina Trojanów – 4 ha;
12) M. St. Warszawa – 1 ha;
13) Gmina Wieniawa – 3 ha;
14) Gmina Wiskitki – 50 ha;
15) Gmina Węgrów – 10 ha.

1)  Zmiany tekstu jednolitego wymienionej  ustawy zostały ogłoszone w: Dz. U. z 2013 r.  poz. 645 oraz z 2014 r. poz. 379  
i 1072.



§ 3.

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego.

 § 4.

Uchwała  wchodzi  w życie  po upływie  14 dni  od  dnia jej  ogłoszenia  w Dzienniku
Urzędowym Województwa Mazowieckiego.

Przewodniczący Sejmiku
Województwa Mazowieckiego

Ludwik Rakowski
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Uzasadnienie

Zgodnie z art. 25 ustawy z dnia 23 stycznia 2009 r. o zmianie niektórych ustaw

w  związku  ze  zmianami  w  organizacji  i  podziale  zadań  administracji  publicznej
w  województwie,  zadania  realizowane  dotychczas  przez  Wojewodę  wynikające  
z art.  46 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.  o przeciwdziałaniu narkomanii,  od dnia  
1  sierpnia  2009  r.  realizowane  są  w  ramach  zadań  należących  do  Marszałka
Województwa Mazowieckiego.  Określanie  ogólnej  powierzchni  przeznaczonej  pod
uprawy maku niskomorfinowego i  konopi  włóknistych oraz rejonizacji  tych upraw  
w roku  2015  pozostaje  w  kompetencjach  Sejmiku  Województwa  Mazowieckiego.
Konieczne jest zatem  podjęcie  uchwały w sprawie określenia ogólnej  powierzchni
przeznaczonej  pod  uprawy  maku  niskomorfinowego  i  konopi  włóknistych  oraz
rejonizacji tych upraw w 2015 roku.

Zgodnie z powyższymi przepisami wielkość powierzchni  przeznaczonej pod
uprawę maku oraz jej  rejonizację ustalono w oparciu o zgłoszenie Urzędu Gminy
Sanniki,  mając  na  względzie  zapotrzebowanie  wyłącznie  na  cele  spożywcze,
nasiennictwa  oraz  na  zapotrzebowanie  na  surowce  pochodzące  z  tych  upraw.
Wielkość  powierzchni  przeznaczonej  pod  uprawę  konopi  włóknistych  oraz  jej
rejonizację ustalono w oparciu  o zgłoszenie  Urzędu Gminy Mszczonów – 26 ha,
Urzędu Gminy Nasielsk – 5 ha,  Urzędu Gminy Węgrów – 10 ha,  Urzędu Gminy
Wieniawa – 3 ha, Urzędu Gminy Wiskitki – 50 ha, Urzędu Gminy Warszawa – 1 ha,
Urzędu  Gminy  Klwów –  4  ha,  Urzędu  Gminy  Stoczek  –  10  ha,  Urzędu  Gminy  
Liw – 0,5 ha, Urzędu Gminy Nadarzyn – 3 ha, Urzędu Gminy Tłuszcz – 1 ha, Urzędu
Gminy Trojanów - 4 ha, Urzędu Gminy Siedlce – 15 ha, Urzędu Gminy Płock – 4 ha,
Miasta Płońsk- 0,02 ha.

Zbiory  upraw  maku  niskomorfinowego  i  konopi  włóknistych  zabezpieczają
umowy kontraktacyjne zawarte z  podmiotami  posiadającymi  stosowne zezwolenia
Wojewody  Mazowieckiego  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie  skupu  maku
niskomorfinowego oraz konopi włóknistych.

Projekt  ww.  uchwały  Sejmiku  Województwa  Mazowieckiego  został
zaopiniowany pozytywnie przez Ministra Zdrowia oraz Ministra Rolnictwa i Rozwoju
Wsi.
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